

أ. م. د. حسين رزاق نايف

Hussein.razzaq@stu.edu.iq

رقم الهاتف ( ٠٧٨١٠٥٥٧٤٤٨ )

### التعليم والمؤهلات

١- دكتوراه في تخصص علوم التربة والموارد المائية بتخصص دقيق ( فيزياء تربة ) ، كلية الزراعة / جامعة البصرة .

٢- ماجستير مكائن والآت زراعية ( استهلاك وقود محركات الديزل ) من جامعة تامبوف التقنية الحكومية / روسيا الاتحادية  
( ٢٠١١ – ٢٠١٤ ) .

٣ - بكالوريوس مكائن والآت زراعية من جامعة بغداد / كلية الزراعة ( ١٩٩١ – ١٩٩٥ ) .

### الخبرات التدريسية

تم التعيين في وزارة التعليم العالي والبحث العلمي / هيئة التعليم التقني / المعهد التقني في الشرطة سنة ( ٢٠٠٦ ) .

١ – حصلت على فرصة التدريس في الأقسام ( الري والبزل ، المكائن والآلات الزراعية ) طيلة الفترة السابقة .

٢ – تم تكليفي مقرر لقسم البناء والانشاءات لمدة سنة واحدة من ٢٠١٦ – ٢٠١٧ .

٣ – تكلفت بمقررية قسم الري والبزل من العام ٢٠١٥ – ٢٠١٦ .

٤ – حصلت على لقب مدرس مساعد في سنة ٢٠١٤ .

٥ – في سنة ٢٠١٧ تم حصولي على لقب مدرس بتخصص المكائن والآلات الزراعية .

٦ – في سنة ٢٠٢٠ تمت مباشرتي في الكلية التقنية في الشرطة كأستاذ جامعي .

٧- سنة ٢٠٢٢ تم تكليفي برئاسة شعبة الدراسات والتخطيط في الكلية التقنية الشرطة .

٨- سنة ٢٠٢٣ كلفت برئاسة قسم تقنيات زراعة الانسجة والنباتات الطبية .

٩- حائز على لقب مدرب طرائق تدريس الدورة الرابعة ( T O T ) .

### البحوث المنشورة

- 1 - Effect of irrigation periods, tillage systems, and their interactions on the yield traits and its components for three cultivars of rice (*Oryza sativa* L).
- 2 - Effect of application of *Pseudomonads fluorescens* and Nitrogen Fertilizer on the growth and yields of cultivars of bread wheat.
- 3 - Effect of irrigation periods, tillage systems, and their interactions on the growth traits for three cultivars of rice (*Oryza sativa* L).
- 4 - Effect of cutting periods on the concentration of hydrocyanic acid for five cultivars of sorghum (*sorghum bicolor* L).
- 5 - Study Of Some Hydraulic Parameters Of a Solar-Powered Drip Irrigation System.
- 6 - Effect of using diesel oil , organic residual and leaching requirements with irrigation water on some properties of soil and growth of corn plant (*Zea mayz* L.)
- 7 - Effect of draining emitters on Mean Weight Diameter (MWD) and salt and moisture distribution in clay soils.
- 8 - Effect of sowing methods, sowing depth and sowing distances on some characteristics of growth and wheat yield.
- 9 - Effect of alternating salinity and discharge of emitters on some soil

properties and the growth of maize plant ( *Zea mays L.* )

10- Effect of continuous cultivation and soil texture on some soil properties.

11 - Study effect of the subsurface drip irrigation system in the soils of southern Iraq.

12 - Effect of the degree of soil smoothing, the distance between the

Emitters and the Positional alternation of irrigation levels on some physical properties of the soil and the growth and productivity of corn of corn plants.

13 - Study of some hydraulic parameters of drip irrigation system with double field tubes.

14 - Effect of dripper types and irrigation water quality on some soil properties.

15 - Effect of Machine Clearance and Maize Moisture Contents on Mechanical Parameters For Local Shelling Machine.

١٦ - تأثير نظم الحراثة والاعماق في بعض المؤشرات الفنية للوحدة المكنية بتربة مزيجة غرينية .

١٧ - دراسة الخواص الميكانيكية للوحدة المكنية وبعض صفات التربة الفيزيائية باستخدام أنواع محاريت مختلفة في الترب الغرينية لسرع مختلفة .

١٨ - تأثير تبخر مياه الري المنبتة من أنظمة الري بالرش على تغيير نوعية مياه الري وملوحة التربة .

١٩ - استجابة صفات النمو والحاصل ومكوناته لمحصول الذرة الصفراء لمواعيد زراعة وفترات

ري واعماق حراثة مختلفة .

## اللغات

١ – اللغة العربية والروسية .

٢ – جيد في اللغة الإنكليزية .